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Jézus mennybemenetele

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

A hazavivő út a legszebb út!

Isten hozta a Testvéreket!
Ezt  idős  emigránsok  állapították  meg,  akik  amikor  életük  végéhez  érkeznek,  akkor
hazavágyakoznak! A mai ünnep üzenete:

Jézus hazatér!
Óvatosan tesszük ezt a kijelentést, hogy 
Jézusnak mindig mennyei honvágya volt! 
A kérdés az: nekünk van-e valamilyen vágyódásunk, 
hogy megérkezzünk Istenhez? 

Jézus, aki visszatér az Atyához, 
azt mondja nekünk, hogy ez a mi utunk is! 

Vizsgálódjunk!

Szentbeszéd

Jézus úgy ment el, hogy itt maradt!
Ez nagyon fontos!

Kedves Testvérek! 
Nagyon  fontos  ezt  az  üzenetet  értelmezni.  Akik  megölték,  elirtották  Jézust,  azok  úgy
gondolták, hogy Jézus útja véget ért és az igazság, amit Jézus tanított, - hogy az igazság maga
az  Isten  –  az  már  nem  létezik.  Hiszen  az  emberek  Isten  nélkül  élnek.  Fontos,  hogy
megsejtsünk  valamit  abból  az  igazságból,  hogy  Jézus  elment,  de  itt  maradt!  Ma  az  a
gondolkodás, hogy Jézus nem az út, Jézus nem az igazság, Jézus nem az élet. Az ember útja
emberi út. Az igazság az ember igazsága. Az élet az, amit mi emberek élünk. Ebben a modern
világban úgy éljük az életünket, hogy abba Isten ne szóljon bele. 
Rendkívül fontos ilyen helyzetben értelmezni a mai ünnep üzenetét!

Szent Ágoston értelmezése
Szent Ágoston segíthet nekünk, akinek értelmezése a következő: 

Jézus úgy jött el hozzánk, hogy közben nem hagyta el az Atyát!
Jézus úgy megy el tőlünk az Atyához, hogy minket nem hagy magunkra!

Jézus azért jött, hogy ebbe a teremtett világba elhozza az Atya teljességét!
Az Atya teljessége nem más, mint az Isten szeretete!
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Jézus  azért  jött  el  a  mi  világunkba,  hogy  betöltse  Isten  szeretetével!  Mi  keresztények
beavatottak vagyunk, ami azt jelenti, hogy befogad bennünket az Isten szeretete! Helyünk van
Isten szeretetében! Olyanok vagyunk, akiket Isten szeret! Ez az igazolás! Jézus visszamegy az
Atyához,  aki  a  szeretet  teljessége!  Ezt  a  teremtett  világot  -  amelyet  Jézus  megszentelt
jelenlétével, - Jézus hazaviszi az Isten szeretetének teljességébe!

Nem egyszerű Ágoston gondolkodásának nyomába szegődni, de nagyon fontos! Különben
mi, a III. évezredben élő emberek elkezdünk talán mosolyogni azon, amit ma hallottunk a
szentolvasmányban,  az  evangéliumban.  Ha  Ágoston  püspök  értelmezését  tudatosítjuk
magunkban, akkor talán ezek a leírások is kézzelfoghatók lesznek számunkra! 

Az ókori ember világképe 
A világmindenség közepe a Föld, a Föld fölött ránk borul az égboltozat és az égboltozat fölött
van az Isten! Az akkori emberek úgy gondolkodtak, hogy az ember Istenhez fölemelkedik.
Isten az, aki mindenek fölött van, aki mindent kezében tart, mindent szemmel tart, mert övé a
mindenség! 

Az ókori ember vágya az volt: fölemelkedni Istenhez!

Prohászka püspök úr gondolata
A  püspök  úr  azt  mondja:  bármennyire  szeretjük  ezt  a  Földet,  azért  a  mi  életünket  a
fölemelkedés kell, hogy meghatározza! Az Istenhez vágyakozás kell, hogy meghatározza az
életünket!  Olyanok  legyünk,  mint  a  pacsirta,  aki  a  csodálatosan  szép  virágzó  mezőről
fölemelkedik  azért,  hogy  trillázzon  és  hálaéneket  énekeljen!  Igen,  mi  ehhez  a  Földhöz
tartozunk, szeretjük, szép, de ha  emberek akarunk maradni, akkor nem süppedhetünk bele!

Az embernek föl kell röppenni, föl kell emelkedni,
Isten felé kell fordítani a tekintetét!

Az ókori és a zsidó gondolkodás
Nem mondták ki az Isten nevét. Isten neve szent! Ezért a zsidó ember nem azt mondta, hogy
Isten országa, hanem azt mondta, hogy mennyország. Nem azt mondta, hogy az Isten, hanem
a mennyek Ura, égi hatalmasságok Nagysága. Amikor ez a gondolkodás megfogalmazza a
maga igazságát, akkor azt mondja, hogy Jézus fölemelkedett a mennybe! 

Jézus hazaviszi a világot
A mennyek országa az Isten országa! Jézus fölemelkedik az Atyához, hiszen összetartoztak,
akkor is összetartoztak, amikor Jézus közénk jött! Hozzánk jött,  de az Atyával egységben
volt! Hozzánk jött, de itt is az Atya akarata határozta meg a velünk való kapcsolatát is! Az
akkori világ gondolkodása úgy írta le, hogy szemük láttára fölemelkedik. A lényeg az, hogy
fölemelkedik ahhoz, Aki mindenek fölött van, aki Jézus Atyja, akivel mindig összetartozott!

Jézus életének beteljesedése, hogy ezt a teremtett világot 
- amit Jézus munkálkodása nyomán áthatott az Isten szeretete -, Jézus hazaviszi,

 mert ennek a világnak az útja Istenhez kell, hogy vezessen!

A világ útja Istenhez vezet
Ez nekünk nagyon lényeges üzenet! Mi, akik azt gondoljuk, hogy utjainknak vége lesz. A mai
ünnep azt tanítja,  hogy útjaink Istenhez vezetnek!  Isten pedig örök! Ez titok!  Lehet  ezen
tépelődni, lehet ezen gondolkodni, de ez az ünnep erről szól! Az embernek azt a vágyát fejezi
ki, hogy az ember számára Isten a minden! Ez általános emberi gondolkodás!
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A  bibliai  példabeszédek  közül  kettő  olyan,  ami  a  következő,  minden  emberre  jellemző
igazságot mondja ki. A mennyek országa olyan, vagyis az Isten országa olyan, - szigoríthatom
a fogalmazást - Isten olyan, hogy az ember, ha rátalál, akkor ezért az Istenért mindent odaad!
Ez akkora öröm, hogy mindent megér! 

A két példabeszéd azért fontos, 
mert a legegyszerűbb embernek is az a vágya, 
meg a legnagyobb embernek is az a vágya, 
hogy Istenre találjon! 

Ez akkor is így van, ha az ember ezt a vágyát ma igyekszik elnyomni,
de a szívünk mélyén ott van!

Az élet kérdéseire keressük a válaszokat!
A válaszok ezekben a vágyainkban fejeződnek ki!

A szegény ember túrja a földet. Amikor egy kincset talál a földben, akkor örömében elmegy,
eladja mindenét, amije van, hogy megvehesse azt a földet. Hiszen azé a kincs, akié a föld!
A gazdag emberről szóló példabeszéd. A kereskedő, - ma így mondanák, hogy a bankár -
amikor egy drágagyöngyöt talál, akkor megy, eladja mindenét, amije van, hogy megvegye azt
a drágagyöngyöt. Mindent odaad, de mi ez a minden ahhoz képest, amit kap!

 A minden semmi ahhoz képest, amit az ember kap!
Az Istennel való kapcsolatot kapja!

Azt a kapcsolatot, amelyben az ember kérdései megoldódnak,
amely kapcsolatban az ember mindennapjai eligazodásában segítséget kap!

Jézus elmegy, de itt marad
Sajátos.  Jézus  elbúcsúzik  az  apostoloktól,  de  azt  mondja,  ti  menjetek  el  és  tegyetek
tanítványommá minden népet! Az apostolok ezt elfogadják és elindulnak! 

Ez az egyetlen feladat, amit Isten mindegyikünkre bíz!
Menjünk el és prédikáljunk!

Nem  úgy,  ahogy  a  szentmisén  a  pap  előáll  és  igyekszik  kifejteni  az  Írások  értelmét  és
üzenetét.  Az  is  prédikálás,  amikor  ketten,  hárman  összegyűlnek  az  Én  nevemben!  Az  is
prédikálás, amikor valakivel jót tesz az ember! Az is prédikálás, amikor az ápoló gondozza és
gyógyítja a beteget! Az is prédikálás, amikor az ember imádkozik a másik emberért!

Az apostolok elvállalják ezt a feladatot! Úgy vállalják el, hogy mindazt, amit tesznek, Isten
nevében  teszik!  Semmi  sem  az  övék,  mindent  odaadtak  az  Istenért!  Ezért  az  ő  összes
adományuk karizma, talentum! Nem a saját javuk, hanem az emberek kincse! Az embereknek
kell ezeket szétosztani!

Sajátos ez, elmegy, de itt marad! 
Itt marad a mi egymásra találásainkban!
Itt marad, amikor mi igazán egymással egységre jutunk! 
Itt marad, amikor amit egynek tesztek, Nekem teszitek!
Itt marad ezekben a cselekedetekben!
Itt marad, amikor nem magunknak élünk, hanem egymást szolgáljuk! 
Jézus ezekben a cselekedetekben itt van közöttünk! 
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Sajátos, újfajta jelenlét! Meg is ígéri az apostoloknak: 
a világ végéig veletek maradok! Jézus a háttér!

Sajátos  üzenete  van ennek  az  ünnepnek!  Jézus  elmegy,  de  műve  folytatódik  bennünk  és
általunk! Nagyon lényeges, hogy az ember ezt megértse, ne azokon a több ezer évvel ezelőtt
leírtakon botránkozzon, vagy akár mosolyogjon. Ők tudták, hogy miről van szó, mit akartak
kifejezni! Nekünk komolyan kell gondolni a mai ünnep tanítására! Jézus nem hagyja el az
Atyát, amikor velünk van! Jézus nem hagy el minket, amikor az Atyával van! Ezt az izgalmas
igazságot kell valamiképpen magunkévá tenni, akkor Istenhez, meg egymáshoz tartozunk! 

Csak nem szabad elfelejteni, hogy többet kell foglalkozni a fenti fényekkel! Ahogy Egerben.
Gárdonyi dolgozószobájának van fönt egy ablaka, onnan kapja dolgozószobája a fényt. Azt
mondják, hogy Gárdonyi azért írt sok olyan gyönyörű igazságot, mert onnan felülről kapta! A
mi  világunkat  is  így  kell  berendezni,  hogy  felülről  kapjuk  a  fényt,  hogy  aztán  olyan
igazságokat ismerjünk meg, olyan igazságokat tudjunk megjeleníteni, amiket égi, mennyei,
isteni igazságoknak mondunk! 

Nagy küldetés ez! Menjetek el az egész világra és vigyétek ezt az üzenetet, ha azt akarjátok,
hogy ez a világ Isten kezéből ki ne essen! Ha mi kezünkbe vesszük isteni küldetéssel ezt a
világot, akkor az Isten hordozza! Velünk az Isten! Egy régi orosz imádságban van erről szó.
Amikor a szegények megfogalmazzák imádságukban: Jézus miért mész el? Maradj itt velünk!
Ki lesz, aki enni ad nekünk, amikor éhezünk? Ki lesz, aki megért bennünket, amikor gyengék
leszünk? Ki lesz, aki ruhát ad nekünk, amikor lerongyolódunk? Akkor Jézus azt mondja az
imádság szerint, hogy adok nektek kincset, amiből mindent meg tudtok oldani. Az imádság
szerint János evangélista azt mondja Jézusnak: Uram, ne adj nekik kincset, elveszik tőlük a
gazdagok. Add nekik a Nevedet! Elég lesz! Ez vigasztalást jelent, meg erőt!

Azt kívánom a Testvéreknek, hogy Jézus, aki most is velünk van,
legyen vigasztalásunk, legyen erőnk!

+  A M E N  +
Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek! Furcsa világban élünk. Idegennek tartanak bennünket. Úgy vélekednek
rólunk, mint csodabogarakról. Ez a világ mindent megtesz azért, hogy a vasárnapot, ami az Úr
napja,  valamiképpen  kitörölje  az  emberek  életéből!  Visszaemlékezem  gyerekkoromra,
minden kisdobos foglalkozás, úttörő foglalkozás és egyebek, mind vasárnap délelőtt voltak.
Ma is így van. Minden fajta fogalakozás, különórák a gyerekeknek vasárnap délelőttre tett
programok. Nem is biztos, hogy kifejezetten a vasárnap ellen történik, hanem egészen e világi
gondolkodás, amelynek semmi köze nincs Jézus üzenetéhez! Közben a világ rohan a maga
tragédiájába!

Ha  Istennel  járnánk,  biztos,  hogy  minden  másképpen  lenne!  Imádkozzunk  azért,  hogy  a
keresztények fölismerjék ebben a világban, hogy milyen fontos a küldetésük, ami csak akkor
gyakorolható, ha van bennünk áldozatkészség! Valószínű, hogy leginkább ez hiányzik!

Mi is fertőzöttek vagyunk, mert nekünk nagyon fontos az egyéni érdekünk!
E fölé kell emelkedni, valahogy fölfelé! Imádkozzunk!

 Mi Atyánk…
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